
خبــــر

فصل چهارم از مسابقه »شب های مافیا« 
به کارگردانی سعید ابوطالب و با اجرای 
دوباره محمدرضا علیمردانی پس از یک 
فصل غیبت، ساخته می شود. سری چهارم 
برنامه »شب های مافیا« به کارگردانی سعید 
ابوطالب پس از یک سری غیبت محمدرضا 
علیمردانی، بار دیگر با گردانندگی او ساخته 
خواهد شد. »شب های مافیا« با گردانندگی 
کامبیز دیرباز که خود در سری دوم این 
مجموعه به عنوان شرکت کننده حضور 
داشت، ساخته شد. سری چهارم این 
رئالیتی شو که برای پخش از شبکه نمایش 
خانگی تولید و پخش می شود، در حالی که 
برنامه کاری کامبیز دیرباز هماهنگ نشده، 
باردیگر با حضور محمدرضا علیمردانی 

به عنوان گرداننده ساخته می شود. 

»علیمردانی« به 
»شب های مافیا« برگشت

مهران مدیری بعداز ساخت سریال های 
»هیولا« و »دراکــولا« سریال »زالو« 
که البته امکان تغییر آن در آینده وجود 
دارد به زودی جلوی دوربین می برد.  ژوله 
با اشتراک گذاشتن یک استوری از گروه 
نویسندگان سریال مدیری رونمایی کرد. 
هدی ایزدی و زهرا افشاری و فاطمه 
راست گفتار نویسندگان این سریال هستند. 
زهرا افشاری و فاطمه راست گفتار پیش تر 
به عنوان نویسنده در سریال »مردم معمولی« 
رامبد جوان نویسندگی کرده بودند و هدی 
ایزدی هم یکی از 2 نویسنده سریال »021« 
سریال مشترک سیامک انصاری و سیدجواد 
رضویان بود. مدیری سریال خود را »زالو« نام 
گذاشته، ولی ممکن است نامش عوض شود. 

 »مدیری« 
»زالو« را می سازد

رو بـــه رو
علی سرتیپی:

 لازم است دولت نیز پای کار بیاید
یک تهیه کننده سینما معتقد است روی پرده رفتن فیلم ها در 
سالن های جدید و استاندارد به دنبال برخی اقدامات زیرساختی 
در شهرهای مختلف طی دو سال اخیر به گسترش عدالت 
اجتماعی کمک کرده است. علی سرتیپی بیان کرد: بازسازی و 
افزایش تعداد سالن های سینما اتفاق خوب و بزرگی است که در 
دو سال اخیر توسط بهمن سبز، در کنار بخش خصوصی انجام 
شده است. همه ما می دانیم که ساخت سینماها و نگهداری 
آن چقدر کار سخت و هزینه بری است و واقعا انگیزه می خواهد. 
به ویژه در شرایطی که برخی از همکاران ما صرفا به دنبال اقداماتی 
در سینما هستند که به اصطلاح در لحظه نتیجه بدهد و به 
همین دلیل عمده توان خود را بر تولید فیلم متمرکز می کنند که 
می تواند در سه ماه خروجی بدهد، اما سالن سازی هزینه بر است و 
دستکم سه تا چهار سال طول می کشد. وی افزود: کسانی که وارد 
این میدان می شوند، هدف دارند و بهمن سبز و حوزه هنری این 
روزها رسالت بزرگی را انجام می دهند. برخی از سینماهای حوزه 
سال هاست که فعال نبوده است و در دو سال اخیر با وجود کرونا 
و درآمدهای مالی کم، بهمن سبز توانسته نهضتی را برای احیای 
آنها راه بیندازد. سرتیپی در پاسخ به این سوال که با تعطیلی های 
پی درپی سینماها آیا بخش خصوصی و دولتی به خوبی از فرصت 
پیش آمده برای توسعه زیرساخت های سینما بهره بردند، بیان 
کرد: متاسفانه در بخش خصوصی نیز هیچکس پای کار نیامد و 
در این دو سال هم دولت کمک درخوری نکرد و این مهم ترین 
مشکلات ما در این حوزه است، لازم است دولت نیز باید پای 
کار بیاید و درصدی از هزینه ها را برگردانده یا تسهیلاتی را به 
سرمایه گذاران اختصاص دهد. وی گفت: وقتی فیلم ها با کیفیت 
خوب در سالن های استاندارد روی پرده می روند شاهد نوعی 

عدالت اجتماعی خواهیم بود.

اسامی سینماهای جشنواره فردا اعلام می شود
مدیر امور سینماهای جشنواره فیلم فجر گفت: اسامی 
سینماهای نمایش دهنده آثار چهلمین جشنواره فیلم فجر روز 
چهارشنبه 1۵ دی ماه اعلام می شود. محمدرضا فرجی افزود: 
امسال برای اولین بار شیوه نامه ای برای اکران فیلم ها در سینماها 
تدوین و منتشر شد که قابل توجه فعالان این عرصه قرار گرفت. 
او ادامه داد: براساس این شیوه نامه، نسبت به بررسی و رایزنی 
با سینماهای موردنظر اقدام شد و تا روز چهارشنبه 1۵ دی ماه 
اسامی سینماهای اکران فیلم های چهلمین جشنواره فیلم 
فجر را به صورت رسمی اعلام خواهیم کرد. مدیرکل نظارت بر 
عرضه نمایش فیلمسازمان سینمایی گفت: به واسطه شیوه نامه 
سینماهای چهلمین جشنواره فیلم فجر، بسیاری از سینماداران 
متوجه شدند که سالن های سینمای آنها باید چه ویژگی های 
داشته باشد. به همین دلیل، آنها بر اساس معیارها، تلاش کردند 

تا کمبودها را مرتفع و استانداردها را رعایت کنند.
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سلسلـــه نشست های طرح تحول 
سیاست هــا و راهبردهای اجرایی و 
چشم انداز فعالیت معاونت ها و موسسات 
سینمایی زیرنظـــر رئیس سازمان 
سینمایی با رویکــــرد »قانونگرایی، 
استانداردسازی و عدالت محوری« 
آغـــاز شد. یزدان عشیـــری، مشاور 
رئیس سازمان و مدیــــرکل روابط 
عمومی سازمان سینمایی با اعلام این 
خبر افزود: این نشست ها در راستای 
اجرای طرح تحول سازمانی با حضور 
مدیران  و  کارشناسان  متخصصان، 
موسسات سازمان و نیــز، معاونان و 
مشاوران در چند سطح در حال پیگیری 
است و همگی این جلسات زیرنظر 
مستقیم رئیـــس سازمـان سینمایی 
کشور در حال انجام است. وی ادامه داد: 
در این کارگروه ها که در قالب جلسات 
پیوسته و متمرکز به منظور دستیابی به 
راهبردها و سیاست های کلان سازمان 
طراحی شده است پیرامون حوزه های 
مختلف از جمله: موضوع آموزش، تولید، 
توزیع و بین الملل محصولات سینمایی 
و فیلم های کوتاه و مستند و انیمیشن 
و نیز، در زمینه توسعه زیرساخت ها و 
سخت افزار هم اندیشی و تبادل نظر 
صورت می گیرد. به گفته وی، با پایان 
موضوعی  جشنواره های  برگزاری 
کوتاه، مستند و کودک ونوجوان در 

موسسات سازمان سینمایی و تغییرات، 
و  جدید  سیاست گذاری  جهت  در 
تنظیم چشم انداز فعالیت معاونت ها 
و ادارت کل و نیز، موسسات وابسته 
سازمان سینمایی، انجمن سینمای 
جوانان ایران، مرکز گسترش سینمای 
مستند و تجربی، بنیـــاد سینمایی 
فارابی، موسســـه سینمــاشهر و… 
این نشست ها در نظــر گرفته شده و 
کلیه امور با سه رویکرد »قانونگرایی، 
استانداردسازی و عدالت محوری« 
تعریف و برنامه ریزی می شوند. مشاور 
رئیس سازمان و مدیرکـــــل روابط 

عمومی سازمــــان سینمایی کشور، 
»آسیب شناســـی روندهای قبلی و 
موجود«، »بازنگــری آئین نامه ها و 
مقررات«، »بازنگــری ساختارهای 
آموزشی و پرورشی فیلمسازی در مراکز 
و دفاتر«، »نیازسنجی، ظرفیت شناسی 
و بازشناسی ضرورت ها و اولویت های 
موضوعی و مضمونی سینمایی ایران« 
و »طراحی بستری فراگیر و جامع در 
زمینه تولید مضامین و محتواهای 
مورد نیاز«، »تحلیل کیفیت و محتوای 
جشنواره های سینمایی«، »کادرسازی 
و زمینه سازی برای ورود نسل جدید، 

جوان و انقلابی و متخصص و متعهد به 
عرصه فیلمسازی« را از جمله مباحث 
و محورهای این جلسات ذکر کرد و 
افزود: طبیعی است در این کارگروه ها 
علاوه بر ترسیم افق و ریل گذاری 
سویه های تولید آثار به ساختارهای 
زنجیره عرضه و پخش، تقویت و توسعه 
زیرساخت ها و امکانات سخت افزاری 
و نیز، برنامه ریزی های کلان سینمایی 
در حوزه بین الملل و جشنواره های 
سینمایی نیز پرداخته می شود. عشیری 
خاطرنشان ساخت: با تدابیر پیش بینی 
شده از سوی محمد خزاعی و سازمان 
سینمایی قابل پیش بینی است که سال 
1۴01 سال جهش تولیدی در عرصه 
فیلم های کوتاه و مستند همسو با منافع 
کلان ملی و نیازهای اجتماعی خواهد 
بود. وی اظهارداشت: افزایش منابع 
تولیدی، شناسایی ظرفیت های جدید، 
گسترش تعاملات و تفاهمنامه های 
افزایش  به  اهتمام  بین دستگاهی، 
کمی و کیفی سطح تولیدات و آثار، 
توسعه همکاری های اجتماعی، تقویت 
زمینه سازی  و  صنوف  با  مناسبات 
برای هم گـــرایی و هم افزایی همــه 
ظرفیت های خانواده سینما مبتنی بر 
سه اصل: »قانونگرایی، استانداردسازی 
و عدالت محوری« افق فعالیت ها را 

مشخص می سازد. 

در هفته ای که گذشـــت، تعــدادی از خوانندگان 
موسیقی پاپ به روی صحنه رفتند و در تالاروحدت 
هم ارکسترهای حضوری پس از حدود دو سال از 
شیوع کرونا، برگزار شد ولی در هفته پیش رو خبری 
از برگزاری کنسرت نیست و بلیت فروشی ها نشان 
می دهد که اجراها از حدود 10 روز دیگر از سرگرفته 
خواهند شد. در ادامه به کنسرت هایی که از 22 دی ماه 
در تهران و خارج از ایران به روی صحنه خواهند رفت. 
پرداخته شده است. در روز چهارشنبه ، 22 دی ماه  
مهدی احمدوند در دو سانس با قیمت بلیت  تا سقف 
۳۹۵ هزار تومان در سالن همایش ایرانیان، حسین 
صفامنش در یک سانس در تالاروحدت با قیمت 

بلیت تا سقف ۳00 هزارتومان و مسیح و آرش در 
سالن وزارت کشور در یک سانس با سقف قیمت 
بلیت ۳۹۵ هزار تومان به روی صحنه خواهند رفت. 
علیرضا طلیسچی و بهنام بانی 2۳ دی ماه به ترتیب در 
سالن های مرکز همایش های برج میلاد و سالن میلاد 
نمایشگاه بین المللی تهران در دو سانس با سقف 
قیمت ۳۹۵ هزارتومان برگزاری کنسرت خواهند 
داشت. کنسرت گروه سینا ذکایی 2۸ دی ماه در یک 
سانس با سقف قیمت 2۵0 هزار تومان در تالاروحدت 
برگزار می شود. ارکستر سمفونیک تهران نیز به 
رهبری نصیر حیدریان در هفتم و هشتم بهمن ماه با 
سقف قیمت بلیت 200 هزار تومان در تالار وحدت 

میزبان مخاطبان خواهد بود. پرواز همای نیز از ۳0 
دی تا یکم بهمن در چهار سانس با سقف قیمت 
بلیت ۳۸0 هزارتومان در سالن همایش ایرانیان به 
روی صحنه می رود. همچنین اجراهای ارکستر اقوام 
ایرانی هیژان ۳0 دی در تالاروحدت، گروه آوای تبری 
سوم بهمن در تالاروحدت، بهنام بانی در سالن لوکس 
اکومال کرج، آرش و مسیح سالن وزارت کشور، آرون 
افشار و بابک جهانبخش در مرکز همایش های برج 
میلاد تهران در لیست برنامه هایی قرار گرفته اند 
که جزئیات بیشتر برگزاری آنها به زودی اعلام 
خواهد شد. البته شهرام ناظری 2۶ مارچ در سالن 
فیلارمونیک پاریس و همایون شجریان به همراه گروه 
»سیاوش« 1۹ مارچ در بروکسل بلژیک، 22 مارچ 
در لاهه هلند و 2۶ مارچ در پاریس فرانسه )اطلاعات 

تکمیلی اعلام می شود( به روی صحنه می روند.

کدامکنسرتهابهرویصحنهمیروند؟

یزدان عشیری خبر داد

آغاز سلسله نشست های طرح تحول در سازمان سینمایی

 »ماتریکس« 
۱۰۰ میلیون دلار فروخت

فیلم جدید »ماتریکـــس« پیش از نمایش 
در چین به رقم فروش 100 میلیون دلار در 
10 روز رسید. »رستاخیزهای ماتریکس« 
که چهارمین فیلم از فیلم های »ماتریکس« 
است در حالی که با بودجه 1۹0 میلیون دلاری 
ساخته شده پس از 10 روز به رقم فروش 
100 میلیون دلار رسید. این فیلم که محصول 
جدید کمپانی برادران وارنر است از آخر هفته 
گذشته اکران جهانی اش را شروع کرده اما 
هنوز در سینماهای چین اکران نشده است. 
فیلم چهارم از این مجموعه علمی- تخیلی که 
با نقدهای دوگانه مثبت و منفی روبه رو شده 
طبق استراتژی برادران وارنر در سال 2021 
قابل مشاهده در سرویس استریم اچ بی او مکس 
هم هست و بدون پرداخت هیچ هزینه اضافی 
مشترکان این پلتفرم می توانند آن را تماشا 
کنند. باور بر این است که این نحوه نمایش 
به فروش فیلم در گیشه لطمه می زند هرچند 
برخی از فیلم های دیگر که به این نحو هم 
نمایش داده شدند از جمله »گودزیلا در برابر 
کونگ« و »تل ماسه« از این بابت آسیب ندیدند 
و تماشاگران خود را در سالن های سینما حفظ 
کردند. »ماتریکس« در آخر هفته ای که گذشت 
از نمایش در ۷۶ بازار بین المللی تنها 1۳.۶ 
میلیون دلار کسب کرد و تاکنون در مجموع 
10۶ میلیون دلار در سراسر جهان فروخته 
است. این رقم بیش از ۵0 درصد به نسبت هفته 
پیش و اولین آخر هفته اکران فیلم کمتر شده 
است. چین قرار است این فیلم را از 1۴ ژانویه 
اکران کند و هلند هم کشور دیگری است که 
هنوز »ماتریکس« چهارم را راهی سینماهایش 
نکرده است. تماشاگران چینی می توانند امید 
بزرگی برای فروش فیلم محسوب شوند هر 
چند آنها نیز در ماه های اخیر بیشتر تمایل 
داشته اند تا فیلم های داخلی را تماشا کنند و 
کمتر به عناوین هالیوودی رغبت نشان داده اند. 
می توان گفت »رستاخیرهای ماتریکس« 
پس از فروش حدود ۳0 میلیون دلاری در این 
آخر هفته امید چندانی به ادامه اکران ندارد و 
در مقایسه با سه گانه اصلی »ماتریکس« در 
سال های 1۹۹۹ تا 200۳ که رکوردهای گیشه 
را شکست، با آنها قابل مقایسه نخواهد بود. سه 
گانه قبلی ماتریکس در مجموع بیش از 1.۵ 
میلیارد دلار در گیشه جهانی فروش کردند. در 
این فیلم کیانو ریوز و کری آن ماس دو بازیگر 
اصلی فیلم اصلی دوباره جلوی دوربین رفته اند و 
یحیتی عبدالمتین دوم، جاناتان گروف، جسیکا 
هنویک، نیل پاتریک هریس، جیدا پینکت 
اسمیت و پریانکا چوپرا دیگر بازیگران هستند.

خبــــر
»کاسیس« رئیس جمهور سوئیس شد

ایگنازیو کاسیس، وزیر امورخارجه سابق سوئیس در کشوری 
که سیستم ریاست جمهوری دوره ای دارد، تصدی پست 
ریاست جمهوری را برعهده گرفت. به گزارش ایسنا، به نقل از 
خبرگزاری آناتولی، آندره سیمونازی، سخنگوی دولت سوئیس در 
توئیتی نوشت: کاسیس به صورت تلفنی پست ریاست جمهوری 
را از گای پارملین گرفت و جایگزین او شد. ایگنازیو کاسیس 
نخستین رئیس جمهور سوئیس از کانتون ایتالیایی زبان تیچینو 
است و در جریان سخنرانی اش به مناسبت سال نو میلادی 
خواستار اتحاد در بحبوحه پاندمی کرونا شد. کاسیس در سال 
2021 میلادی به عنوان معاون رئیس جمهور خدمت کرد و در 
تاریخ هشت دسامبر به عنوان رئیس جمهور سوئیس برای سال 

2022 انتخاب شد. 
   

ترور نخست وزیر هائیتی نافرجام ماند
رسانه های هائیتی از تلاش نافرجام افراد ناشناس برای ترور 
آریل هنری، نخست وزیر این کشور در جریان جشن دویست و 
هجدهمین سالگرد استقلال هاییتی خبر دادند. به گزارش ایسنا، 
به نقل از روسیا الیوم، این سوءقصد در یک معبد در شهر گوناویس 
در شمال هائیتی اتفاق افتاد. منابع محلی گفتند، پس از خروج 
آریل هنری از معبدی که در آن مراسم جشن برگزار می شد، 
چندین تیراندازی توسط افراد ناشناس در همان نزدیکی انجام 
شد و محافظان وی بلافاصله نخست وزیر را به مکان امنی منتقل 
کردند. طبق گزارش منابع محلی، در نتیجه تبادل آتش دستکم 
یک تن کشته و تعدادی دیگر زخمی شدند و برخی از جشن ها 
لغو شد. دسامبر گذشته، گروه های مسلح هائیتی به نخست وزیر 

هشدار داده بودند که در مراسم های رسمی شرکت نکند. 
   

لغو بیش از 4۰۰۰ پرواز جهانی 
بیش از ۴ هزار پرواز در سراسر جهان لغو شد که بیش از نیمی از 
آنها پروازهای آمریکا بود که بر خسارات ناشی از اختلال در سفرها 
افزود. به گزارش فارس به نقل از رویترز، بیش از ۴ هزار پرواز در 
سراسر جهان در روز یکشنبه لغو شد که بیش از نیمی از آنها 
پروازهای آمریکا بود که بر خسارات ناشی از اختلال در سفرها 
افزود. این اختلال به دلیل آب و هوای نامساعد و افزایش موارد 
ابتلا به امُیکرون ایجاد شده است. پروازهایی که تا ساعت 20 به 
وقت گرینویچ در روز یکشنبه لغو شدند شامل بیش از 2۴00 
پرواز ورودی، خروجی از آمریکا یا داخل آن بودند. در سراسر 
جهان نیز 11 هزار و 200 پرواز با تاخیر مواجه شدند. بیش ترین 
 SouthWest  و SkyWest  لغو پروازها مربوط به ایرلاین های
به ترتیب ۵10 و ۴1۹ پرواز بوده است. تعطیلات کریسمس و 
سال جدید میلادی معمولا زمان پیک سفرهای هوایی است اما 
شیوع سریع امُیکرون به افزایش شمار مبتلایان کرونا منجر شد و 
ایرلاین ها را مجبور کرد تا به علت قرنطینه خلبانان و خدمه پرواز، 
پروازهای خود را لغو کنند. آژانس های حمل و نقل در سراسر 
آمریکا نیز خدمات خود را به علت کاهش کارکنان یا کم کردند یا 

به حالت تعلیق درآوردند. 

برنامه دموکرات ها برای 
برکناری »پلوسی« 

انتظار می رود با نزدیک شدن به موعد برگزاری 
انتخابات میان دوره آمریکا، پلوسی ۸1 ساله در خاتمه 
دوره فعلی کنگره از سمت ریاست مجلس نمایندگان 
کنار برود و دموکرات ها دستخوش چنان تغییرات 
بزرگی در رهبران شان با روی کار آمدن نسل جدیدی 
از رهبران شوند که مسیر حزبشان برای چند سال 
آینده تعریف شود. به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه 
بیزنس اینسایدر، زمانی که دموکرات ها در سال 201۸ 
دوباره کنترل مجلس نمایندگان آمریکا را به دست 
گرفتند، 1۶ نماینده وابسته به این حزب با امضای 
نامه ای مخالفت خود را با انتصاب مجدد نانسی پلوسی 
به ریاست  این مجلس اعلام کردند. نانسی پلوسی از 
سال 200۳ رهبری دموکرات های مجلس نمایندگان 
آمریکا را بر عهده داشته و پیش از آن از سال 200۷ 
تا 2011 به عنوان رئیس مجلس نمایندگان خدمت 
کرده بود و با وجود مخالفت برخی دموکرات ها با 
انتصاب مجددش در این پست ریاست، همچنان از 
حمایت گسترده اکثر نمایندگان برخوردار بود. در 
دسامبر 201۸، پلوسی به توافقی رسید که بر مبنای 
آن دوره تصدی وی به عنوان رئیس مجلس نمایندگان 
آمریکا به چهار سال محدود می شد و حمایت بسیاری 
از قانونگذاران میانه رو و تازه انتخاب شده را که در ابتدا 
در برابر انتصاب او در این سمت مقاومت می کردند، 
به دست آورد. روزنامه واشنگتن پست گزارش داد 
که انتظار می رود با نزدیک شدن به موعد برگزاری 
انتخابات میان دوره 2022 کنگره آمریکا، پلوسی 
۸1 ساله در خاتمه دوره فعلی کنگره از سمت ریاست 
مجلس نمایندگان کنار برود و دموکرات ها دستخوش 
چنان تغییرات بزرگی در رهبرانشان با روی کار آمدن 
نسل جدیدی از رهبران شوند که مسیر حزبشان برای 
چند سال آینده تعریف شود. به همان میزانی که 
پلوسی رهبری فراکسیون دموکرات ها را در مجلس 
نمایندگان بر عهده داشته، استنی هویر، نماینده ۸2 
ساله مریلند، هم برای دموکرات ها به عنوان رهبر 
اکثریت و هم به عنوان ناظم پارلمانی اقلیت در این 
مجلس کار کرده است، در حالی که جیم کلیبرن 
۸1 ساله از کارولینای جنوبی هم برای دموکرات ها 
به عنوان ناظم پارلمانی اکثریت و دستیار رهبر 
دموکرات ها کار کرده است. حکیم جفریز، نماینده 
نیویورک، رئیس کنونی فراکسیون دموکرات مجلس 
نمایندگان، گزینه ارجح برای جانشینی پلوسی به 
هنگام کناره گیری او از سمتش است. اما به گزارش 
واشنگتن پست، بحث در مورد اینکه چه کسی در 
مقام رهبری این دموکرات ها خدمت خواهد کرد، 
به تازگی آغاز شده و به طور بالقوه می تواند به افشای 
وجود شکاف عمیق بین جناح مترقی ها و جناح میانه 

روها در حزب دموکرات منجر شود. 

نخست وزیر سودان استعفا کرد
جهــــان 

کوتـــاه

»عبدا...حمدوک« نخست وزیر سودان که چندی پیش با 
شبه کودتای ارتش از سمتش برکنار شده بود، با حضور در 
یک نشست خبری استعفای خود را اعلام کرد. به گزارش 
فارس، به دنبال افزایش اعتراضات حامیان دموکراسی 
علیه مداخلات نظامی ارتش سودان در امور سیاسی که 
با سرکوب معترضان به دست نیروهای امنیتی این کشور 
... حمدوک رئیس شورای  نیز همراه بوده است، عبدا
انتقالی سودان از سمت خود کناره گیری کرد. حمدوک 
در حالی از نخست وزیر اعلام استعفا کرده است که در 2۵ 
اکتبر گذشته، ارتش دولت انتقالی وی را برکنار و وضعیت 
اضطراری را در میان اتهامات و اختلافات بین سیاستمداران 
و ارتش اعلام کرد. با این حال پس از اعتراضات گسترده و 
فشار جامعه بین المللی، حمدوک در 21 نوامبر بر اساس 
توافق با »عبدالفتاح البرهان« فرمانده ارتش سودان 

دوباره به خدمت گرفته شد. هنوز علت استعفای حمدوک 
مشخص نشده است اما طی روزهای گذشته خارطوم 
پایتخت سودان صحنه اعتراضات مردمی گسترده بوده 
است که این اعتراضات در روز یک شنبه حداقل دو کشته 
برجا گذاشته است. حمدوک در نطق زنده تلویزیونی 
اعلام استعفای خود از اقدامات دولت انتقالی دفاع کرد و 
گفت: تلاش کردیم آزادی ها را گسترش دهیم و کشور را 
از لیست حامیان تروریسم حذف کنیم. وی تاکید کرد، 
دولت ما تلاش کرد بسیاری از بدهای خارجی بخشیده 
شود و ۹0 درصد از بدهی های خارجی کاهش یابد. وی 
با بیان اینکه البته در بخش هایی نیز شکست خوردیم 
تاکید کرد، تنش های سیاسی در کشور روی اقدامات 
دولت انتقالی تاثیرگذار بود. حمدوک در ادامه با اشاره 
به کودتای 2۵ اکتبر گفت: پس از این کودتا برای حفظ 

دستاوردهای دولت با ارتش توافقنامه امضا کردیم. وی 
مشکل اصلی سودان را تنش بین اجزای سیاسی و نظامی 

در این کشور خواند. 

نماینده جمهوریخواه مجلس نمایندگان 
آمریکا با اشاره به حمایت های دونالد ترامپ 
رئیس جمهــوری سابق این کشور از حملات 
ششم ژانویــه به ساختمان کنگره تاکیــد 
کرد او نباید دوباره به مقام ریاست جمهوری 
برسد. به گزارش فارس، »لیز.چنی« نماینده 
جمهوریخواه آمریکایی و یکی از نه عضو کمیته 
تحقیقات حملات شش ژانویه به ساختمان 
کنگره آمریکا به رغم حملات و انتقادات شدید 
حامیان دونالد ترامپ به مواضع وی، دوباره 
از اقدامات رئیس جمهور سابق آمریکا انتقاد 
کرد. براساس گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، 
لیز چنی در مصاحبه با شبکه ای بی سی نیوز 
بر مواضع بدون تغییر خود علیه ترامپ تاکید 
کرد. وی افزود: ترامپ خطوط قرمزی را رد 
کرد که هیچ رئیس جمهوری در ایالات متحده 
چنین کاری نکـــرده بود. چنـــی گفت: من 

با »هیلاری کلینتون« وزیر خارجه پیشین 
آمریکا موافقم که انتخاب دوباره ترامپ یا 

شخصی مشابه او می تواند دموکراسی آمریکا را 
سست کند و جایگاه ملت را در جمهور تضعیف 

کند. این نماینده جمهوریخواه ایالت وایومینگ 
همچنین تاکید کرد که آمریکایی ها باید از 
کوتاهی دونالد ترامپ در انجام وظایف خود در 
ارتباط با حوادث روز ششم ژانویه مطلع باشند. 
وی با اشاره به مواضع ترامپ در روز حمله 
به ساختمان کنگره بیان داشت: ما می دانیم 
درحالیکه او در سالن غذاخوری کاخ سفید 
نشسته بود دستیاران وی از او می خواستند 
که به تلویزیون برود و به مهاجمان بگوید که از 
کارهای خود دست بکشند. ما می دانیم که مک 
کارتی به وی التماس کرد. ما شاهد داریم که 
دخترش ایوانکا دوبار وارد اتاق ترامپ شده و از 
وی درخواست کرده است که جلوی خشونت ها 
را بگیرد. اظهارات لیز چنی همزمان با اقدامات 
فعالانه کمیته تحقیقات حملات ششم ژانویه 
به ریاست »برنی تامپسون« نماینده دموکرات 

درباره این حوادث مطرح شده است. 

لیز چنی: 

ترامپ برای ریاست جمهوری مناسب نیست

وزارت خارجه آلمان تداوم گفت وگوها با 
روسیه را منطقی و مهم دانست و همزمان یک 
روزنامه آلمانی از دیدار صدراعظم این کشور 
با رئیس جمهور روسیه خبر داد.  به گزارش 
فارس، »کریستوفر.برگر« سخنگوی وزارت 
امورخارجه آلمان گفت از نظر این وزارتخانه 
ادامه گفت وگو با روسیه در قالب های مختلف 

در روزهای آینده »معقول و مهم« است. برگر 
در نشستی خبری در برلین، توضیح داد: »ما 
از انجام شدن گفت وگوی تلفنی در 1۳ دسامبر 
بین جو بایدن  و ولادیمیر پوتین استقبال 
کردیم.« به نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی 
اظهارداشت: »در حال برنامه ریزی قالب های 
بیشتر گفت وگو با روسیه در روزهای آینده 
هستیم، که از نظر ما این امر معقول و مهم 
است.« همزمان، رسانه های آلمانی گزارش 
دادند که دیدار بین »اولاف شولتز« صدراعظم 

آلمان و پوتین برای ماه ژانویه برنامه ریزی 
شده است. روزنامه »بیلد« نوشت شولتز 
انتظار دارد در هفته های آینده با پوتین دیدار 
کند و مایل است در سیاست ها در قبال روسیه 
مشارکت فعال داشته باشد. پیش از این نیز 
منابع مطلع ضمن اشاره به اختلاف نظر برلین 
با واشنگتن درباره احتمال حمله مسکو به 
اوکراین، گفتند  که مشاور سیاست خارجی 
صدراعظم آلمان قرار است با معاون رئیس 
ستاد ریاست جمهوری روسیه دیدار کند. با 

این حال به رغم برخی خوشبینی ها درباره 
تقویت روابط آلمان و روسیه با پایان یافتن 
ایجاد خط لوله »نورداستریم2«، فشار برلین 
برای توقف پخش شبکه »راشا تودی« در 
آلمان خبرساز شد. دولت روسیه نیز دو 
دیپلمات آلمانی را در واکنش به اختلاف 
با برلین بر سرحکم دادگاه آلمان با ادعای 
دستور مسکو در ترور یک فرمانده سابق 
چچنی در سال 201۹، از خاک خود اخراج 

کرد. 

برلین: 

ادامهگفتوگوباروسیه،منطقیومهماست


